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گفتگو با هنرمندان جشنواره

دنيا عباسي کسبي

 * فض�اي جش�نواره امس�ال را ب�ا س�ال هاي گذش�ته چگون�ه ارزيابي 
مي کنيد؟

 - اين سؤال شما مي تواند چندجنبه داشته باشد يک بار ما مقايسه با جشنواره هاي 
کش��ور هاي ديگر انجام مي دهيم و يک موقع با کش��ورخودمان وسالهاي گذشته.

اگر ما جش��نواره فيلم فجر امس��ال را با سال هاي گذش��ته قياس کنيم من فکر 
مي کنم امس��ال يکي از بهترين دوره هاي جش��نواره برگزار مي شود چون امسال 
ش��کر خدا جش��نواره هم دبير و هم مديريت خوبي دارد که س��ينما وفيلم را به 
خوبي مي شناس��ند. برعکس دو سه دوره گذشته که به دليل مديريت بد و غلط، 
ما شاهد فيلم هاي چندان خوبي نبوديم درحالي که امسال فيلم هاي بسيار خوبي 

ساخته شده است. 
  * ش�ما براي س�اخت و توليد فيلم خود امس�ال با چه مشکلاتي مواجه 

بوده ايد؟
 � در مقطع مديريت قبلي براي گرفتن پروانه س��اخت خيلي اذيت ش��دم وحدود 

شش تا هفت ماه طول کشيد اما بعدش ديگر مشکلي نداشتم. 
 * شما چه راهکار وپيشنهادي براي بهتر شدن جشنواره داريد؟

 - امس��ال همه چيز براي برگزاري يک جش��نواره خوب و ايده آل مهيا اس��ت. اما 
اص��ولاً براي برگزاري يک جش��نواره خ��وب و عادلانه چند مس��ئله بايد مد نظر 
باش��ديک افتتاحيه و اختتاميه خوب و منظمي داش��ته باشيم و دوم بايد داوري 
جش��نواره بي طرفان��ه و بدون هيچ گونه حب و بغضي نس��بت ب��ه تهيه کنندگان 

وعوامل فيلم صورت بگيرد. اميدوارم امسال شاهد اين دو اتفاق باشيم. 

سعيد سهيلي کارگردان
 فيلم کلاشينکف 

امسال يکي از بهترين 
دوره هاي جشنواره 
برگزار مي شود! 

*  فکر مي کنيد امسال جشنواره خوبي داشته باشيم؟
 -  راس��تش تجربه نش��ان داده که با تغيير دولت ها فقط مديرها عوض مي شوند و 
ما نمي توانيم بگوييم که جش��نواره فيلم فجرامس��ال با سال گذشته يا سال هاي 
گذش��ته فرق کرده يا عوض شده چون اساسنامه جشنواره هيچوقت تغيير نکرده 
و من شخصا اين جشنواره را به عنوان يک فستيوال و در حدآن نمي بينم که اين 
مي تواند هم به س��ود وهم به ضرر س��ينما و فيلم ما تمام شود. در واقع جشنواره 
فيل��م فجر ب��ا چارچوب حال حاضر يک جور مراس��م بينابين اس��ت که ما فقط 
مي خواهيم دل همه آدمها را به دس��ت آوريم ومتاس��فانه به دنبال اس��تعداديابي 
نيس��تيم. در واقع يک جور دور هم جمع ش��دن اس��ت که البته در مقايس��ه با 

ساسان سالور تهيه کننده فيلم 
تمشک

11   ماه طول کشيد تا پروانه 
ساخت بگيرم !

جشنواره هاي ديگر بسيارمورد استقبال قرار مي گيرد .
*  درروند توليد تمشك دچار مشکل نشديد؟

 -  بله متاس��فانه بخاطر دولت قبلي که نگاهش��ان اصلًا سينمايي نبود من حدود 
11ماه طول کش��يد تا پروانه ساخت بگيرم که البته کساني چون آقاي توکلي در 

وزارت ارشاد بودند که بسيارکمک کردند که جادارد از ايشان تشکرکنم .
*  چه کنيم شاهد برگزاري جشنواره فيلم فجر بهتري باشيم؟

 -  م��ن فکر مي کن��م بايد از حالت دولتي بودن خارج ش��ود و خود جش��نواره با 
اسپانسرهايش درآمدزايي کند و بايد شرايطي را فراهم آوريم که در کنار آدمهاي 
بزرگي که در جشنواره حضور دارند به کشف هنرمندان ديگر هم بپردازيم و اهرم 
فش��ار براي انتخاب برخي از چهره ها وجود نداش��ته باشد. در واقع بايد جشنواره 
مستقل عمل کندو روي پاي خودش بايستد همچنين در زمينه مديريتي وانتخاب 
مديربايد شايس��ته سالاري وجود داشته باشد و مديري که انتخاب مي کنيم به او 
زمان بيشتري بدهيم ويادمان باشد که عدم شايسته سالاري عدم حضورآدمهاي 

مرتبط را به همراه دارد که اين براي کساني که کارکرده اند بسيارمشکل است . 

جمشيدمحمودي 
کارگردان فيلم 

چندمترمکعب عشق: 

براي ساخت 
فيلمم دچار 
مشکل نشدم

امسال حضور فيلمسازان قديمي در کنار فيلمسازان جوان که اميدهاي جشنواره 
هستندسبب شده تاماشاهد شور ونشاط خاصي درجشنواره باشيم.  

  براي س��اخت فيلمم دچار مشکل نشدم و شکر خدا راحت توانستم مجوز بگيرم 
وکارهايم را انجام دهم. 

مطمئنا امس��ال جش��نواره فيلم فجر با نظم همه چيز خ��وب پيش مي رود براي 
همين با ايجاد نظم وتلاش براي آن مي توان شاهد جشنواره خوبي بود. 

جش��نواره امس��ال نسبت به سال گذش��ته هم از لحاظ تعداد و فيلم و هم از نظر 
تنوع آثار يکي از پر رونق ترين جش��نواره هاي فجر محسوب مي شود. امسال شايد 
بتوان فيلم هاي موثري در بين فيلمسازان اول پيدا کرد و اميدوارم فيلمسازان نام 

آشنا نا اميدمان نسازند . 
فيلم هاي امس��ال سعي کرده اند که به مضامين جس��ورانه اي بپردازند و مي توان 
گفت بر عکس سالهاي گذشته که مضامين خنثي يا همچون خيانت و ارتباطات 
غير اخلاقي بر فيلم ها حاکم بود فيلمسازان نگاهي موشکافانه به پيرامون خويش 

داشته اند . 
اميدوارم مديران جش��نواره بتوانند با تدبيري که ش��عار دولت بود روحيه اميد را 
در سينما جاري کنند و عدالت را در داوري ها و زمينه را براي توليد آثاري فاخر 

و متفاوت ايجاد کنند.
 »فصل فراموش��ي فريبا« آخرين فيلم سينمايي عباس رافعي است، که 

  عباس رافعي کار گردان فصل 
فراموشي فريبا: 

اميدوارم فيلمس�ازان نام 
آش�نا نا اميدمان نس�ازند


